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Spørgsmål om klynger

 

Kære Helle

 

Du har den 21. december 2020 stillet følgende spørgsmål til forvaltnin-

gen om klynger:

 
1. Hvilke pædagogiske fordele er der ved klyngeledelse?
2. Hvilke fordele oplever børnene ved en klyngeleder fremfor en 

lokalleder?
3. Hvilke fordele oplever medarbejderne ved en klyngeleder frem-

for en lokalleder?
4. Hvilke fordele er der ved nedbringelse af sygefraværet for børn 

og medarbejdere ved en klyngeledelse?
5. Hvordan kan medarbejderomsætningen bedre nedbringes 

med klyngeledelse frem lokal ledelse?
6. Hvor mange hhv. børn, medarbejdere og ledere/souschefer er 

der i hver klynge?
7. Hvordan er medarbejderomsætningen i 2018, 2019 og 2020 i 

hver af klyngerne?
8. Hvordan er sygefraværet i hver af klyngerne i 2018, 2019 og 

2020?
9. Hvordan er lønniveauet for hhv. klyngelederne og laget under 

klyngelederne?

 

 
Besvarelse
 

Forvaltningen vurderer, at vi ikke har mulighed for at besvare din hen-

vendelse inden for rammerne for besvarelsen af politikerspørgsmål, 

idet dette vil forudsætte en egentlig analyse, hvis udarbejdelse vil inde-

bære et ressourceforbrug, der ligger ud over de nævnte rammer.

 

Forvaltningen bemærker i den forbindelse, at Børne- og Ungdomsud-

valget (BUU) i forbindelse med behandling af sagen om Intern Revision 

og Borgerrådgiverens undersøgelser af VVK C den 25. november 2020 
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bestilte en analyse, der skal skabe et beslutningsgrundlag for bedre 

rammer for ledelsesgerningen i daginstitutionerne. Analysen skal inde-

holde en beskrivelse af beslutningskompetence og arbejdsdeling mel-

lem centraladministrationen, områder, klynger og institutioner, en vur-

dering af klyngernes organisering og størrelse, samt omkostninger ved 

eventuelle justeringer.

 

Planen for opfølgning på Intern Revision og Borgerrådgiverens Under-

søgelse af VVK C-sagen behandles i BUU 20. januar 2021. Her vil det 

fremgå, at forvaltningen forventer at fremlægge analysen på BUUs bud-

getseminar i februar 2021. Analysen vil rumme data om blandt andet de 

emner, du har spurgt til i spørgsmål 6-9.

 

I forhold til spørgsmål 1-5, så vil baggrunden og de politiske beslutnin-

ger, der ligger til grund for den nuværende organisering på dagtilbuds-

området, blive beskrevet i analysen. Og fordele og ulemper ved den nu-

værende organisering vil blive gennemgået

 

For god ordens skyld skal forvaltningen afslutningsvis nævne den mu-

lighed, at der kan stilles et medlemsforslag i BUU om iværksættelse af 

den ønskede afdækning. Dermed kan udvalget i givet fald træffe beslut-

ning om, hvorvidt et sådant opdrag skal prioriteres.

 

Venlig hilsen

 

Jurgita Versiackaite-Pedersen

Specialkonsulent
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